

**MINISIRIW KA NAMOGOSOB**

**BURUKINA FASO**  
Kelenya - Nataga – Tilenniya

-----  
**GUPERENEMAN KA KUMALASELA**

**MINISIRIW KA NONGONYE KUMALASESEBE**  
(PP-G/TRANS N°034-2024)

-----  
**Irimutaliba Zan Emanuweli WEDIRAWOGO**

**Wagadugu, saan 2024, Samipalabankalo tile 23**

Minisiriw ka landajogonye sigira Wagadugu, Arabalon tile  
16, saan 2024 samijalabankalo ra, a daminana leeri 9 tuma  
na, ka laban leeri 14 temenin miniti 46, ni Kapitani  
Iburayimu TARAWARE ka jamogoya ye, Faso Namogoba,  
Minisiriw ka, jogonye jamogo

Sebekulu minw sebenna jogonye sigikun kono, o y'olu  
segesege ka latigeliw ta. Jogonyekulu ye dalakunnafoniw di  
fana, a ye baara jamogoya dow didi ka soro ka sira di jamana  
kakan lasigidenyabaara dow keli ma.

## **I. LATIGELIW TALI**

## **I.1. LAFASALI NI SODASIKOROW KA MINISIRISO TOGO RA,**

Jogonyekulu sonna **kolasesebe fila (02)** ra.

**Kolasesebe folo** ye **sariyaba bololanin** ye, min jasinna, Jamanadenw nindonni n'o ka yereminacogo ma.

O sariyaba ye saan 2023, funtenibakalo tile 19 ka sariyaba n°2023-0475/PRES-TRANS/PM/MDAC/MATDS/MJDHRI lakurayali ye, min tun tara ka jasin Jamanadenw nindonni n'o ka yereminacogo ma. O lakurayali b'a lapini ka sariyaba nin waleyali lafisaya.

Jamanadenw nindonni n'o ka yereminacogo ka magwenta ye, ka kitiko ni sariyasira daganinw don ketaw bee korɔ, minw ka kan ka waleya sango, nin wagati min na, nintɔɔrowale baraka ka bon kosobe an ka Jamana konɔ.

O sariyaba nin tali sababu fe, o bina korɔtoli ni waajibiyi koow jati mina walisa nafolo waajiyaniw ka lajen ka ja jango latangali ka segi ka basigi jamana konɔ, ka jamanadenw n'o ka nafolow latangali sementiya nintɔɔrowalekelaw ka bagabagaliw n'o ka benkaniw ma.

**Kolasesebe filanan** ye **sariya bololanin** ye, min jasinna Jamana ka kelekedenkuluw ka baarakelaw sigisariyaba ma.

O sariya bololanin ye saan 2016, sumanladonkalo tile 24 ka sariya n°038-2016/AN lakurayali ye, min tun tara ka jasin Jamana ka kelekedenkuluw ka baarakelaw sigisariyaba ma (FANI). A b'a lapini ka sariya koroman ka deseyoro yeninw latilen jonjonna, negili minw bi waleya sorodasiw kan ani jantoli ma ke koo minw na ka taga nintɔɔrowale keledi faan fe.

O sariya bololanin ka kokura dow ye:

- jamana ka kelekedenkuluw ka baarakelaw sigisariyaba farara saan 2016, sumanladonkalo tile 24 ka sariya n°037-2016/AN kan; min nasinnin bi Jamana ka kelekedenkuluw ka baarakelaw ka jataga sorocogoyaw ma, ka ke sariya kelen ye ;
- sodasimisen jala kolasegili Jamana Zandameri baarakelaw ka jamogoyasira konon, i n'a fo a bi cogoya min na kelekekulu toow ra;
- baarakelaw ka jataga soroli saya kofe, o nindonni baarakelaw ka jataga sorocogo cema bari, o bi tali ke jamanakonokelew ra ;
- o bi se ka bolola koo dow kan, ka jamogoya di zenerow ma koloneliw cema ka fara koloneli mazoriw kan ;
- ofisiye minw bora sodasimisenw cema, olu bi se ka ofisiyekuluw ka jalaw bee soron, o bi se fana k'o suguandi adizudansefuw cema, minw ye saan saba (03) jogon soron o jala nin konon ;
- jantoli bina ke sisan sodasi ra, min tununa kelekeworow ra, n'o ka sayako seereyanin te ;
- sodasiya saratisebe dili sodasi diinapamogow ma.

Nogonyekulu sonna walisa sariya bololanin nin ka bila ka taga makono depitebulon na jango, o k'a segesege.

## **I.2. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA SOROW NI NAFOLOKOW MA TOGO RA,**

Nogonyekulu ye **sariyaba** ta ka nasin Minisiriso labenni ma, min ka baaraw nasinna sorow ni nafolokow ma.

Ka tugu Guvereneman labencogokura ko, saan 2024, cawcawkalo tile 1<sup>lo</sup> ka sariyaba n°2024-0908/PRES/PM ye min latige ka nasin Guvereneman labencogo ma, Guvereneman mogow ka ketaw fana lakurayara ka tugu saan 2024, sumanmokalo tile 02 ka sariyaba n°2024-1022/PRES/PM ka fota ko, o min bi guvereneman mogow ka ketaw yira. O sariyaba fila nunu ye « Sorow, nafolow ni sinijasigi

yiriwalisiraw segesegeli minisiriso » tɔgɔ yeɛma k'a ke «**Minisiriso min ka baaraw nasinna sɔrɔw ni nafolokow ma** » ye. Walisa sariyaba fila nunu ka tɔnɔbo ka ja, a kera waajibi ye, baaraw ka donjɔgɔnnaw labencogokura ka sɔrɔ ka bila minisiriso nin bolo kɔrɔ.

O sariyaba nin tali sababu fɛ, Minisiriso min ka baaraw nasinna sɔrɔw ni nafolokow ma, bina baaraw ka donjɔgɔnnaw labencogokura sɔrɔ jango, a k'a ka baaraw ke ka ja ka ben saan 2024, samijalanankalo tile 04 ka sariyaba n°2024-1170/PRES/PM ka fɔta ma, o min bi minisirisow labencogo yira.

### **I.3. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA JAMANA KOKANKOW, DAFɛJAMANAW KA BAARAKɛNɔGɔNYAW ANI JAMANADEN MINW SIGININ BI JAMANA KOKAN MA TɔGɔ RA,**

Jɔgɔnyekulu ye **sariyaba fila (02)** ta

**Sariyaba fɔlɔ** nasinna Burukina Faso ka Lasigidenya ni Kenyereye baaraw ka jamɔgɔyaw labencogo ma.

O sariyaba bi saan 2021, samijalabankalo tile 25 ka sariyaba n°2021-1091/PRES/PM/MAECIABE/MINEFID/MFPTPS lakuraya, min tun tara ka nasin Burukina Faso ka Lasigidenya ni Kenyereye baaraw ka jamɔgɔbayaw seerelasigili n'o labencogo ma jamana kɔɔ kan. O lakurayali b'a lapini ka dɛseyɔrɔw latilen, sariyaba nin waleyali kɔnɔ.

Kokuraba minw dɔnna sariyaba nin na, olu ye jɔnjɔnna :

- lasigidenya ni Kenyereye baaraw ka jamɔgɔbayaw seerelasigili dabilali ;
- baaraw bina ke ni dapɛw ye, minw bi lasigidenya baaraw waleyali yira walima minw bɔra Viyeni ka benkansebɛw kɔnɔ, lasigidenya baaraw ka donjɔgɔnnaw ni kenyereyebara ka jamɔgɔbayaw ka donjɔgɔnnaw kan;

- baaradaw daa dɔgɔyali an'ɔ kafoli jɔgɔn kan ka tugu hakililata kɔ, min b'a fɛ ka musakaw dɔgɔya ani ka lasigidenya ni kenyerɛye baaraw ka jamɔgɔbayaw ka baarakɛcogo lafisaya.

O sariyaba nin tali sababu fɛ, o bina se ka lasigidenya ni kenyerɛye baaraw ka jamɔgɔbayaw kɛcogo laben ka ja, ka dɔ fara o jaya kan ani ka musakaw latilen ka ja Burukina Faso ka lasigidensow ra jamana kɔɔ kan.

**Sariyaba filanan** jasinna Minisiriso labenni ma, min ka baaraw jasinna Jamana kɔkankow, Dafejamanaw ka baarakejɔgɔnyaw ani jamanaden minw siginin bi jamana kɔkan ma.

Ka tugu Guvereneman labencogokura kɔ, saan 2024, cɔɔcɔkalo tile 1<sup>lɔ</sup> ye min latige a ka sariyaba n°2024-0908/PRES/PM kɔnɔ ka jasin Guvereneman labencogo ma, Guvereneman mɔgɔw ka ketaw fana lakurayara ni sariyaba n°2024-1022/PRES/PM ye saan 2024, sumanmɔkalo tile 02 ra, o min bi Guvereneman mɔgɔw ka ketaw yira. Walisa sariyaba fila nunu ka tɔnɔbɔ ka ja, a kera waajibi ye, baaraw ka donjɔgɔnnaw labencogo ka sɔrɔ ka bila minisiriso nin bolo kɔrɔ.

O sariyaba nin tali sababu fɛ baaraw ka donjɔgɔnnaw labencogokura bina sɔrɔ ka bila Minisiriso bolo kɔrɔ, min ka baaraw jasinna Jamana kɔkankow, Dafejamanaw ka baarakejɔgɔnyaw ani jamanaden minw siginin bi jamana kɔkan ma, jango, a k'a ka baaraw kɛ ka ja ka ben saan 2024, samijalanankalo tile 04 ka sariyaba n°2024-1170/PRES/PM ma, o min bi minisirisow labencogo yira.

#### **I.4. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA SENE ANI BEGENMARA NI MɔNI NAFOLLOW MA TOGɔ RA,**

Jɔgɔnyekulu sɔnna **kolasesɛbɛ fila (02)** ra.

**Kolasesɛbɛ fɔlɔ** ye nafolokundonw sɛbenni ye Makɔnɔfanga ka baaraba jɔnjɔnw kɔnɔ, minw jasinna tilemanasene kanpani ma.

Ka tugu nafolokundon keninw ko k'o sababu bo baraka donni na sene, begenmara ni moni baaraw ra, dugukolokene caaman labenna senekajikafoyorobaw ra ka danni ke o kan. Walisa k'o baraka donni lasinsinni mara sene, begenmara ni moni baaraw ra ani ka baaraw sigi ka jasin funangew ma, minisiriso min ka baaraw jasinna sene ma, b'a lapini ka tubabukolonbaw sogi, ka senekeminanw, nogow ni simansi w san tilemanasene kanma.

Nogonyekulu sonna walisa baara nataw ka seben baaraba jonjonw ka togotasebe kan, minw jasinna tilemanasene kanpani ma:

- malotige ni malogosi mansindenninw sanni ka di senekelaw ma ;
- sumanw gosili n'o fiyeli mansinw sanni ka di senekelaw ma ;
- malo ni alikama tigeli n'o lajenni mansinw sanni, minw ka moteri bi baara ke a yere ma, sira 4 bi minw na ;
- kisebomansinw (kolobomansinw) sanni, minw bi baara caaman ke, ni moteri b'o ra fana ;
- pomuteri marayoro sumaninw sanni, minw bi baara ke ni tilebarika ye ;
- senekemotow sanni ;
- jisonni ni furaw funfunni minanw sanni ka di senekelamisenw ma ;
- sumansi w ni nogow tali ;
- fenmisenfagafuraw (bagajiw) sanni;
- benkan tali ka alikama sene ekitaari 5 000 kan ;
- tubabukolonbaw sogoli k'o laben.

O feen nunu bee sansongo mumε ye **miliyaari fila ani miliyon keme naani ni bii kononton ni saba (d.2 493 000 000)** ye **Sefawari** ra.

**Kolasesebe filanan** ye **sariyaba bololanin** ye, min jasinna Minisiriso labenni ma, min ka baaraw jasinna sene ani begenmara ni moni nafolow ma.

Ka tugu Guvereneman labencogokura ko, saan 2024, caccakalo tile 1<sup>o</sup> ye min latige a ka sariyaba n°2024-0908/PRES/PM konon ka jasin Guvereneman labencogo ma,



Guvereneman mɔgɔw ka ketaw fana lakurayara ni sariyaba n°2024-1022/PRES/PM ye saan 2024, sumanmɔkalo tile 02 ra, o min bi Guvereneman mɔgɔw ka ketaw yira. Walisa sariyaba fila nunu ka tɔnɔbɔ ka ja, a kera waajibi ye, baaraw ka donjɔgɔnnaw labencogo ka sɔrɔ ka bila minisiriso nin bolo kɔrɔ.

O sariyaba nin tali sababu fɛ, Minisiriso min ka baaraw jasinna sene ani begenmara ni mɔni nafolow ma, ale bina baaraw ka donjɔgɔnnaw labencogokura sɔrɔ jango, a k'a ka baaraw ke ka ja ka ben saan 2024, samijalanankalo tile 04 ka sariyaba n°2024-1170/PRES/PM ma, o min bi minisirisow labencogo yira.

## **I.5. KITITIGƐ NI ADAMADENJOW MINISIRISO, MIN BI BAARAKƐNɔGɔNYAW BASIGI NI BAARADABAW YE, JAMANA MASIRIW N'A DASIRIKAN KɔRɔSIBAGA TɔGɔ RA,**

Jɔgɔnyekulu sɔnna **kolasesɛbɛ duuru (05)** ra.

**Kolasesɛbɛ fɔlɔ** ye **sariyaba bololanin** ye, min jasinna Jamana ka adamadenyajow lasagoli jenkuluba jamɔgɔ sigili ma.

O sariyaba nin tali sababu fɛ, an balimance Kalifa Yenbowado Orodირიგ **NAMOWANO**, sugandira ka ke Jamana ka adamadenyajow lasagoli jenkuluba jamɔgɔ ye, jamana ka jenkulu ni kenyerɛyebaaradakuluw tɔgɔ ra, minw bi baara ke adamadenyajow lasagolikunda kɔnɔ, a bin'a ka saan naani (04) baara laban ke.

**Kolasesɛbɛ filanan** ye **sariyaba bololanin** ye, min jasinna kerenkenna Jamana ka baarakulu mɔgɔw sigili n'o ka baara kuntagajanya lakurayali ma, min bi bɔ Farafinna kenyerɛyebaarajo labensigikonuman jenkuluba ra,.

O sariyaba nunu tali sababu fɛ, **mɔgɔ tan (10)** bina sugandi ka ke Jamana ka baarakulu mɔgɔw ye, min bi bɔ Farafinna kenyerɛyebaarajo labensigikonuman jenkuluba ra. O bin'o ka saan saba (03) fɔlɔ baara ke, **mɔgɔ duuru (05)** fana ka baara kuntagajanya bina lakuraya o baarakulu nin kɔnɔ, minw bin'o ka saan saba (03) laban baara ke.

**Kolaseseɓe sabanan ye sariyaba bololanin** ye, min bi sariyatigiw ka fanidontaw cogoya yira kitibololabanw ni kititigebolo misenw na.

O sariyaba b'a lapini ko, kititigekunda baarakelaw ka baarakefani ka dilan ni Faso Danfani ye, jonjonna kitibolo folow ni kitibololabanw ka sariyatigiw.

Faso Danfani nin bina don donnin donnin, kititigekunda baarakela tow fana niin bina don a ra.

O sariyaba nin tali sababu fe, kitibolo folow ni kitibololabanw ka sariyatigiw bina baarakefani soro, min b'an ka dantigeli yira ka ben saan 2023, dannikalo tile 02 ka sariyaba n°2023-0647/PRES-TRANS/PM/MEFP/MDICAPME ka fota ma, o min tara ka jasin Faso Danfani, Koko Donda ni korolenfani werew donni ma.

**Kolaseseɓe naaninan ye sariyaba bololanin** ye, min bi Kititigesebedonlaw ka baarakefani tagamasijew n'a doncogoyaw yira.

O sariyaba b'a latige ko sisan, kititigesebedonlaw ka baarakefani ka kan ka ke Faso Danfani ye.

Ka fara o kan, sariyaba nin b'a yira tuma minw na, kititigesebedonlaw ka baarakefani nin ka kan ka don an'a tagamasijew.

O sariyaba nin tali sababu fe, Kititigesebedonlaw bina baarakefani soro, min b'an ka dantigeli yira ka ben saan 2023, dannikalo tile 02 ka sariyaba n°2023-0647/PRES-TRANS/PM/MEFP/MDICAPME ka fota ma, o min tara ka jasin Faso Danfani, Koko Donda ni korolenfani werew donni ma.

**Kolaseseɓe duurunan** ye wagati kolaseseɓe sabanan bololanin ye, min labenna nintoro ni jani werew walima ninjuguyaw, kewale minw bi adamaden toro k'a danmateme walima minw bi adamaden ka danbe tije, kelesi benkan waleyali kan. Burukina Faso y'a bolono bila nintoro ni jani werew walima ninjuguyaw, kewale minw bi adamaden toro k'a danmateme walima minw bi adamaden ka danbe tije,

Sebeja 10, 29 kan

keleli benkan n'a ka sariya dafanan kan jonjonna, saan 1999, sanyelemakalo tile 4 ani saan 2010, foonenekalo tile 11. Benkan nin ka tigeda 19<sup>nan</sup> waleyali kanma, jamana nindonnin kelen kelen bee ka kan ka kolasesebabaju yira nintooro keleli baarakulu jafe ani, saan na-naani (04) bee, o bi wagati kolasesebew laben k'a yira o ye feere minw ta walisa ka baara ke ka na ni benkan ka mabenw ye.

Nin kolasesebe nin labenna wagati min kan, o b'a ta saan 2019 ra ka se saan 2023 ma. A bi feerew yira fana, minw tara jango ka baara ke panaman ni benkan ka mabenw ye ani kumagwelenw waleyali min bilala senkan, minw bora Burukina Faso ka saan 2019, sumanladonkalo wagati kolasesebe filanan konon.

Minisiri min ka kan ka sebekulu nin panabo, nogonyekulu y'a fa a ye ko, a ka maben waajibiyaniw bee ta jango, wagati kolasesebe sabanan bololanin ka laben nintooro ni jani werew walima ninjuguyaw, kewale minw bi adamaden tooro k'a danmateme walima minw bi adamaden ka danbe tije, keleli benkan kan k'a bila ka taga nintooro keleli baarakulu sekeretariya ra.

## **I.6. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA LIZINIBAARA, JAGO NI BOLOLABAARA MA TOGO RA,**

Nogonyekulu ye **sariyaba fila (02)** ta

**Sariyaba folo** nasinna Kenyereye ni Guvereneman ka soronibaarada basigili ma, min togo ye Faso ka minnifen dilanyorokura kenyererebaarada, ESENI- BARAFASO ye.

Ka tugu jamana labencogokura ni baarakundabaw korosili ko, Guvereneman ye minw keli latige, a fora ka gweleya Minisiri ye, min ka baaraw nasinna lizinibaara ma ko, a ka maben daganinw bee ke walisa ka BARAFASO koroman ka baaraw lawili kura ye, o min ye foroba ni kenyerereye ka soronibaarada ye, min wenterera k'a ka cennafolow bila ka di Guvereneman ma.

ESENI- BARAFASO ye kenyerereye ni Guvereneman ka soronibaarada ye, min ka baarakenafolo sera **miliyaari wooro (d.6 000 000 000)** ma **sefawari** ra. Guvereneman

ka bolomafara ye **d.4 200 000 000** ye **sefawari** ra, o min bi ben 70% ma baaratigiw ka bolomafarawari mumε kɔnɔ. Kenyerɛyew ka bolomafarawari ye **d.1 800 000 000** ye **sefawari** ra, o min bi ben, 30% ma ΕΣΕΝΙ- BARAFASO ka baakenafolo kɔnɔ.

ΕΣΕΝΙ- BARAFASO ka magwentaw ye jɔnjɔnna:

- lizinifenw bεε, minw dilanna ka ban walima minw ma dilan ka ban, olu dilanni n'o feereli, biyeri, malita, dɔrɔw, diven, likeriw, sikireriw, yiridenjiw, dilanni n'o feereli, minanw bilali firigo kɔnɔ, gilasi dilanni ;
- fεen o fεen bi ke k'o lizini nunu tɔnɔbɔ, olu sanni, o feereli n'o bayelemali;
- minnifenw, dɔrɔw ni minnifen sugu werew dilanni n'o/ walima o sanni an'o tilantilanni jamana faan bεε ra walima, o feereli jamana kɔɔ kan.

Ka ΕΣΕΝΙ- BARAFASO basigi k'a ke foroba kenyerɛyebaarada ye, min ka bolomafarawari ka ca, o bina na ni nafa nataw ye:

- Guvereneman loyɔrɔ bonya yirali, ale min bi feerepumanw don jamana ka baarakesira waleyali la ka taga lizinibaaraw lafisayali faan fε ;
- baarakese bi funange minw fε, dɔ bi bɔ olu ka baarantanya na ;
- sigiyɔrɔw ka fenbayelemabali minw ye waajibi ye minnifenw dilanni na, olu bayelemali;
- dɔ bɔli minnifenw sanni na jamana kɔɔ kan ka na o feere jamana kɔnɔ.

Sariyaba nin tali bina sira di ΕΣΕΝΙ- BARAFASO basigili ma, k'a ke Kenyerɛye ni Guvereneman ka sɔrɔpinibaarada ye, min ka baarakenafolo kɔnɔ, Guvereneman ka bolomafarawari ka ca ka temε kenyerɛyew taa kan.

**Sariyaba filanan** pasinna minisiriso labenni ma, min ka baaraw pasinna lizinibaara, jago ni bololabaara ma.

Ka tugu Guvereneman labencogokura kɔ, saan 2024, cɔcɔkalo tile 1<sup>lo</sup> ka sariyaba n°2024-0908/PRES/PM ye min latige ka jasin Guvereneman labencogo ma, Guvereneman mɔgɔw ka ketaw fana lakurayara ni saan 2024, sumanmɔkalo tile 02 ka sariyaba n°2024-1022/PRES/PM ye, o min bi guvereneman mɔgɔw ka ketaw yira.

Sebeja **12, 29 kan**

O sariyaba fila nunu ye « Minisiri min ka baaraw nasinna lizinibaaraw yiriwali, Sannifeere, bololabaara ani Kenyereyebaarada misenw n'a makapaninw ma » tɔgo yelema k'a ke « **Minisiriso min ka baaraw nasinna lizinibaara, jago ni bololabaara ma** » ye. Walisa sariyaba fila nunu ka tɔnɔbɔ ka ja, a kera waajibi ye, baaraw ka donɔɔɔnaw labencogo ka sɔrɔ ka bila minisiriso nin bolo kɔrɔ.

O sariyaba nin tali sababu fe, Minisiriso min ka baaraw nasinna lizinibaara, jago ni bololabaara ma, bina baaraw ka donɔɔɔnaw labencogokura sɔrɔ jango, a k'a ka baaraw ke ka ja ka ben saan 2024, samjalanankalo tile 04 ka sariyaba n°2024-1170/PRES/PM ma, o min bi minisirisow labencogo yira.

## **I.7. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA SIGIYɔRɔ N'A LAMINI LADONCOGO, JII NI YɔRɔ SANIYALI MA TɔGɔ RA,**

Nɔgɔnyekulu ye **sariyaba** ta, min bi Minisiriso min ka baaraw nasinna lizinibaara, jago ni bololabaara ma laben cogoya kura ra.

Ka tugu Guvereneman labencogokura kɔ, saan 2024, cɔcɔkalo tile 1<sup>o</sup> ka sariyaba n°2024-0908/PRES/PM ye min latige ka nasin Guvereneman labencogo ma, Guvereneman mɔgɔw ka ketaw fana lakurayara ni saan 2024, sumanmɔkalo tile 02 ka sariyaba n°2024-1022/PRES/PM ye, o min bi guvereneman mɔgɔw ka ketaw yira. Walisa sariyaba fila nunu ka tɔnɔbɔ ka ja, a kera waajibi ye, baaraw ka donɔɔɔnaw labencogo ka sɔrɔ ka bila minisiriso nin bolo kɔrɔ.

O sariyaba nin tali sababu fe, Minisiriso min ka baaraw nasinna lizinibaara, jago ni bololabaara ma, bina baaraw ka donɔɔɔnaw labencogokura sɔrɔ jango, a k'a ka baaraw ke ka ja ka ben saan 2024, samjalanankalo tile 04 ka sariyaba n°2024-1170/PRES/PM ma, o min bi minisirisow labencogo yira.



## **II. DALAKUNNAFONIW**

**II.1. Minisiri min ka baaraw pasinna dugukolo maradaw ni sirakantagama ma,** ye kunnafo ni di jɔgɔnyekulu ma ka pasin matiriw selilon sije 10<sup>nan</sup> ma.

Ka ke hakilijigi ye tariku kanma saan 2014, samijalabankalo tile 30 n'a tile 31 loon na, Guvernementan ye « Jamana matiriw ka loon » sigi walisa musoŋanaw ni ceŋanaw ka setigiya n'o ka jijali ka to mɔgɔw hakili la, olu minw y'o yere saraka jango heere ni jamajenfanga ka basigi an ka jamana kɔnɔ.

O selilon nin kekun ti dɔwere ye, foo k'an ka matiriw walepuman lɔn, olu minw y'an ka jamana ka yeelen kɔrɔta. O kɔ, a kera walisa ka jamanadeew walepuman lɔn o ka yeredikɛle la ani k'o misalipuman nin di funangew ma, olu minw y'an ka sinipasigi ye Burukina Faso kɔnɔ.

Ka keɲe n'an ka jamana ka latangabaliya keɲe nin ye, « Jamana ka matiriw ka loon» seli siɲeko 10<sup>nan</sup> nin bina ke cogo nɔgɔman na.

O loon na, Jamana ɲamɔgɔba bina fileri bila jamana ka ɲanaw jigiyɔro la, o ko, jamana yɔro beɲe ra, saan 2024, samɲalabankalo tile 31<sup>nan</sup> lamusalon na, leɲeri 10 wagati ra, beɲe bina lo miniti kelen kɔno ka hakilijigi ke jamana ka matiriw ye.

**II.2. Minisiri min ka baaraw ɲasinna sɔrow ni nafolokow ma**, ale ye ɲafoli ke ɲɔgɔnyekulu ye ka ɲasin Fasodenya deme nafolo ma min kuun donna saan 2024 tigeɲɔro kalo saba saba sigiyɔro sabanan ma.

Warihakɛ minw beɲe farara ɲɔgɔn kan, o sera **d. 130 106 039 250 t.3** ma **sefawari** ra. O min bi ben 130,11% ma ka keɲe ni ɲasiginin ye saan kɔno min ye **d.100 000 000 000** ye **sefawari** ra. Ka keɲe ni jijali nin ye ka ɲasin nafolokundon nin ma, a kera sababu ye ka nafolo ɲasigininw bila **d. 150 000 000 000** kan **sefawari** ra saan 2024 ka nafolow lasagolisariya latilennin kɔno, o min voteli bi seen kan makɔno lasigidenbulon kɔno.

Ka damine saan 2024, dannikalo tile 26<sup>nan</sup> loon ka se sumamɔkalo tile 22<sup>nan</sup> loon ma, wari min sɔrowa ka fara ɲɔgɔn kan, o ye **d.43 902 150 355 t. 1** ye **sefawari** ra min kemesarada bi ben 51% ma, o min loyɔro ye 34% ye kemesarada ra ka damine saan 2024 sanyɛlemakalo tile 1<sup>lo</sup> ma.

Fasokanubagaw ka demɛwari buguyara saan tigeɲɔro kalo saba saba sigiyɔro sabanan na ka sababu ke sigiyɔro yiriwali damanafolo buguyali ye. Wari min farara ɲɔgɔn kan o koo kanma, o mume ye **d.27 033 074 865 t.3** ye **sefawari** ra, min bi ben 62% ma kemesarada ra, o wagati kelen nin na.

Ka keɲe ni musakaw ye, saan 2024 sumamɔkalo tile 22<sup>nan</sup> loon na, wari ɲasigininw hakɛda ye **d.139 465 103 844 ni t.1** ye **sefawari** ra. Musaka minw kera, olu benna **d.124 990 087 628 ni t.1** ma **sefawari** ra, minw benna



89,62% ma kemesarada ra. Musaka jasigininw ye saan 2024 ka musakaw ye, lasominikela jenkuu sonna minw bee ma o ka lajenni duuru nunu seen fe.

Musaka wariw ye baara minw ke, o kunkanbaaraw songo benna

**d.66 665 000 000** ma **sefawari** ra, minanw sansongo ani esansi fana songo benna **d.58 325 087 628 ni t.1** ma **sefawari** ra.

Ka se saan 2024 sumamokalo tile 22<sup>nan</sup> loon na, min sera ka ke o ye lafasali ni latangali kuluw ka baarakese lasinsinin ye, ka taga je ni fasokanubagaw ka demewari kundonko nafoli ye, ka tonokun sarali ni bolobosira ye koo file ani ka Faso ka sagonan lafasalaw ka baarakese lasinsin ka jasin adamadenyajow lonni ma.

**II.3. Minisiri min ka baaraw jasinna lizinibaara, jago ni bololabaara ma,** ye kunnafoni di jogonyekulu ma ka jasin Burukina Faso ka lasigidenkulu ka lizinibaara korosili tagama ma Sinuwa jamana na, Tiriki jamana ani Itali jamana na min tun kera saan 2024 ka damine sumamokalo tile 15<sup>nan</sup> loon na ka se a tile 27<sup>nan</sup> loon ma.

O tagama seen fe, baaraw fanba bee kera jogonyew le ye, an ka lasigidenkulu ni Sinuwa, Tiriki ani Itali bololabaarakelabaw ce, ani o ye liziniw fana laje.

O barow ni lizini fileliw kera sababu ye k'a lon ko Sinuwa jamana mogow tagara ja kosobe ordinatoribaaraw ni bololobaaraw faan fe kerekere na terennige koow ra, k'a lon fana ko Tirikiw ni Italik jamanaw fana tagara je mugudilanliziniw faan fe.

Sinuwaw, Tirikiw ni Italikaw ka lizinibaarakelaw y'a latige ko, o bina Burukina Faso deme a ka bo nogo ra lizinibaarako faan fe.

O benkan nin sebenna nafoligafe do konjo jamanaw ni jogon ce walisa, o teriya benkan nin ka waley.

### III. BAARA NAMOGYAW DILI

### III.1. YEREKUNBAARAW NAMOGŌYA DILI

#### A.FASO NAMOGŌSOBA TOGŌ RA

**Jamana ka Sidabana ni jɛnbana banakisɛtaw kɛlɛli baaradabolo pasigi sekeretariya togŌ ra:**

- An balimance Ziberu **NAKURO, Matirikili 92 349 L**, Dogotɔrɔ min bi baaraw lasago, kategori N, eselɔn 8<sup>nan</sup>, a kera ESIPE/ SENELESI-IYESIYE baarada namogŌ ye Santiri Wesi marabakulu la ;
- An balimance Musa **KABORE, Matirikili 55 822 N**, Adamaden ladonbaaraw lasagola, kilasi 1<sup>lɔ</sup>, eselɔn 9<sup>nan</sup>, a kera Sebɛkulu minw pasinna sidabanabagatɔw ni sida yatimadenw demenafolo ma, segɛsegɛli baaradabolo namogŌ ye.

#### B. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA DUGUKOLO MARADAW NI SIRAKANTAGAMA MA TOGŌ RA,

- An balimance Edigari Siye **SU, Matirikili 28 405 X**, Maralibaarada lasagolikɛla, kilasi 1<sup>lɔ</sup>, eselɔn 14<sup>nan</sup>, a kera Sekereteriba ye ;
- An balimanmuso Kisiwendisida Alisi **WEDIRAWOGO, Matirikili 88 666 A**, Nafolo baarakesira lonbaganana, kilasi 1<sup>lɔ</sup>, eselɔn 12<sup>nan</sup>, a kera Sekereteriba ka kankɔrɔsigi ye ;
- An balimance Barike **IMA, Matirikili 28 151 H**, Maralibaarada lasagolikɛla, kilasi 1<sup>lɔ</sup>, eselɔn 14<sup>nan</sup>, a kera Baaradabolow n'o ka baarakecogow lasagoli segɛsegɛlikɛlaba ye ;
- An balimance Alahidi **DIYALO, Matirikili 29 315 Y**, Maralibaarada lasagolikɛla, kilasi 1<sup>lɔ</sup>, eselɔn 17<sup>nan</sup>, a kera Fɛerɛlonbaga ni ladilikɛla ye ;
- An balimance Idirisa **SAVADOGO, Matirikili 28 072 C**, Maralibaarada lasagolikɛla, kilasi 2<sup>nan</sup>, eselɔn 12<sup>nan</sup>, a kera Fɛerɛlonbaga ni ladilikɛla ye ;
- An balimance Hikoti **NUMU, Matirikili 130 465 B**, Sariyatigi, kategori P5, jala laban, eselɔn 3<sup>nan</sup>, a kera Fɛerɛlonbaga ni ladilikɛla ye ;
- An balimance Gɔnmetekiba Tusɛn **DIPAMA, Matirikili 216 137 T**, Nafolobaaraw lasagolikɛla, kilasi 1<sup>lɔ</sup>, eselɔn 8<sup>nan</sup>, a kera Minisirisow ka segɛsegɛliw ni jatiliw lasagoli namogŌba ye ;
- An balimance Isa **DEME, Matirikili 116 978 V**, Maralibaarada lasagolikɛla, kilasi 1<sup>lɔ</sup>, eselɔn 6<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye ;

- An balimance Sayidu **SANKARA, Matirikili 59 713 C**, Maralibaarada lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 12<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye;
- An balimance Vikitoriyen Narisisi **WANGIRAWA, Matirikili 281 135 D**, Maralibaarada lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 13<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye ;
- An balimance Sibiri de Isa **WEDIRAWOGO, Matirikili 23 593 L**, Maralibaarada lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 3<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye ;
- An balimance Ningidibizanga Antuwani **WEDIRAWOGO, Matirikili 28 137 M**, Maralibaarada lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 14<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye ;
- An balimance Anburazi **SOME, Matirikili 28 127 B**, Maralibaarada lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 15<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye ;
- An balimance Panongibineyan Piyeri Emanuweli **WEDIRAWOGO, Matirikili 41 017 H**, Porofeseri sementiyanin, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 17<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye ;
- An balimanmuso Alizata **DABIRE/SAWADOGO, Matirikili 59 707 Y**, Maralibaarada lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 3<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye ;
- An balimance Kizito Valanten **WEDIRAWOGO, Matirikili 28 400 X**, Maralibaarada lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 14<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye ;
- An balimance Asiye Abu Daramani **WATARA, Matirikili 212 094 Z**, Maralibaarada lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 6<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye ;
- An balimance Lusiyen **KINDA, Matirikili 105 274 N**, Maralibaarada lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 4<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye ;
- An balimanmuso Lawaleya Karini Alifonsini **KAWUWANE, KABORE** ka furumus, **Matirikili 97 282 F**, Maralibaarada lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 9<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye ;
- An balimance Mahamadu **BA, Matirikili 37 106 X**, Kunnafoni ni kumajogonya lonniw n'o feerew demela, eselon 8<sup>nan</sup>, a kera Kumajogonya ni kunnafonidilaw ka donjogonnaw jamogo ye ;

- An balimance Namusa Yenowapo Faransuwa **BANGU, Matirikili 260 184 D**, Maralibaarada lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 6<sup>nan</sup>, a kera baaradaw yiriwali n'ò lakurayali namogo ye ;
- An balimance San Ibrahimu **WATARA, Matirikili 112 293 N**, Nafolobaaraw lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 5<sup>nan</sup>, a kera Nafolow lasagoli namogo ye ;
- An balimanmuso Berinadeti **SERIME, ADENYO** ka furumuso, **Matirikili 220 665 W**, Maralibaarada lasagolikela, a kera Santiri Nòri marabakulu Sekereteriba ye ;
- An balimance Inosan **WATARA, Matirikili 200 333 L**, Maralibaarada lasagolikela, a kera Iyoba maraba ka Okomiseri ye ;
- An balimanmuso Hawa **WEDIRAWOGO, Matirikili 78 142 Z**, Maralibaarada lasagolikela, a kera Zundiwewogo maraba ka Sekereteriba ye;
- An balimance Adolifu Atanazi **TIYONBIYANO, Matirikili 304 135 X**, Maralibaarada lasagolikela, a kera Saaba kubeda Perefefe ye ;
- An balimance Suleyimani **WEDIRAWOGO, Matirikili 203 210 A**, Maralibaarada lasagolikela, a kera Bagasi kubeda Perefefe ye ;
- An balimance Mumuni **SANON, Matirikili 220 638 L**, Maralibaarada lasagolikela, a kera Kupela kubeda Perefefe ye;
- An balimance Mumuni **SODIRE, Matirikili 212 124 S**, Maralibaara sekereteri, a kera Korisimoro kubeda Perefefe ye ;
- An balimance Fuseni **SURABIYE, Matirikili 303 885 V**, Maralibaara sekereteri, a kera Sowa kubeda Perefefe ye.

**C. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA SOROW NI NAFOLOKOW MA TOGO RA,**

- An balimanmuso Puliseri Donmekile **SOMDA, DABIRE** ka furumuso, **Matirikili 51 968 R**, Duwanɛbaaraw lasagoli segesegelikela , kategori 1A, kilasi laban, eselon 5<sup>nan</sup>, a kera Nafolow lasagoli segesegelikela ye ;

- An balimance Sidibewendinen Oliviye **NIKIYEMA, Matirikili 223 897 B**, Yiriwali ka jatili ni sensenni kɔnseye, kilasi 1<sup>lɔ</sup>, eselɔn 2<sup>nan</sup>, a kera Minisirisow ka jatiliw ni kiimeli jamɔgɔ ye Minisirisow ka jatiliw ni kiimeli jamɔgɔsoba ra;
- An balimanmuso Azaratu **KABIRE, SAMANDULUGU** ka furumusɔ, **Matirikili 261 292 N**, Nafolo lasagolibaaraw segesegelikela, kilasi 1<sup>lɔ</sup>, eselɔn 6<sup>nan</sup>, a kera Jamana ka kalankeɣafew ni lakɔliden ka kalankeminanw lasagoli baarada ka Warimarala ni baarakeminan jatilikelaba ye ;
- An balimance Zozefu **WEDIRAWOGO, Matirikili 51 966 D**, Duwajɛkuluba ka ensipekiteri, kilasi laban, eselɔn 5<sup>nan</sup>, a kera Duwajɛw ka jamɔgɔba kankɔrsigi ye;
- An balimance Yadega Zaki Tusɛn **KAGANBEGA, Matirikili 49 344 A**, Duwajɛw ka ensipekiteri jɔnjɔn, kategori 1, Cɛmance jala, eselɔn 5<sup>nan</sup>, a kera Songɔ (danbe), faratiw segesegeli ni kunnafoniw sɔrɔli jamɔgɔ ye;
- An balimance Somozema Hileri **KY, Matirikili 51 936 E**, Duwajɛbaaraw lasagoli segesegelikela, kategori 1A, jala laban, eselɔn 1<sup>lɔ</sup>, a kera Baarakelaw ni bolifenw lasagoli jamɔgɔ ye ;
- An balimance Isufu **TOWE, Matirikili 51 932 M**, Duwajɛkuluba ka ensipekiteri, kategori 1A, jala 3<sup>nan</sup>, eselɔn 1<sup>lɔ</sup>, a kera Sɔrɔpinibaaraw ni baara jɔnjɔnw ka sariyaw jamɔgɔ ye ;
- An balimance Tegawende Andere **ZAGIRE, Matirikili 51 956 H**, Duwajɛw ka ensipekiteri jɔnjɔn, kategori 1, kilasi 2<sup>nan</sup>, eselɔn 5<sup>nan</sup>, a kera Nanmarawalew kelesi ni jamana kɔrsili jamɔgɔ ye;
- An balimance Evarisi **SOMUDA, Matirikili 49 346 V**, Duwajɛkuluba ka ensipekiteri, kategori 1A, kilasi laban, eselɔn 2<sup>nan</sup>, a kera Santiri marabakulu duwajɛw jamɔgɔ ye ;
- An balimance Alidu **WEDIRAWOGO, Matirikili 51 963 F**, Duwajɛkuluba ka ensipekiteri, kategori 1A, kilasi 3<sup>nan</sup>, jala laban, eselɔn 5<sup>nan</sup>, a kera Santiri Esi marabakulu duwajɛw jamɔgɔ ye;

- An balimance Faranki Eriki Joweli **WEDIRAWOGO, Matirikili 51 976 P**, Duwapekuluba ka ensipekiteri, kategori 1, kilasi 3<sup>nan</sup>, eselon 5<sup>nan</sup>, a kera Esi marabakulu duwapew namogo ye.

#### **D. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA JAMANA LATANGALI MA TOGO RA,**

- An balimance Wendibusida Arino **WEDIRAWOGO**, Ofisiye, a kera Jamana ka damanboyorow latangali baarada namogoba ye;
- An balimanmuso Alimatu **NONBIRE, DAWO** ka furumus, **Matirikili 200 330 J**, Maralibaarada lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 7<sup>nan</sup>, a kera Baarabololaninw waleyali namogo ye ;
- An balimance Nomu-Wende Benuwa **WEDIRAWOGO, Matirikili 308 656 A**, Polisi komiserijonjon, kategori 1, kilasi 2<sup>nan</sup>, eselon 2<sup>nan</sup>, a kera Baarabololaninw waleyali namogo ye.

#### **E. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA SENE ANI BEGENMARA NI MONI NAFOLLOW MA TOGO RA,**

- An balimance Wendisongda Eli **ZONGO, Matirikili 245 203 W**, Nafolobaaraw lasagolikela, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 6<sup>nan</sup>, a kera Guvereneman ka baara feeretaw n'a santaw namogo ye.

#### **F. KITITIGE NI ADAMADENJOW MINISIRISO TOGO RA, MIN BI BAARAKENOGONYAW BASIGI NI BAARADABAW YE, JAMANA MASIRIW N'A DASIRIKAN KOROSIBAGA**

- An balimance Loran **PODA, Matirikili 130 163 C**, Sariyatigi, kategori P5, Jala laban, eselon 8<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye.

**Mogo nata minw tgo fra duguma, olu kera Jamana ka baarakulu mogow ye, min bi bo Farafinna kenyereyebaarajo labensigikonuman jenkuluba ra, n'obin'o ka saan saba (03) folo baara ke:**

**Minisiriso min ka baaraw jasinna Sanfɛkalan, lɔnnipinibaara ni lakurayali ma tɔɔ ra:**

- An balimance Wendikuni Zudikayeli **JIGEMUDE, Matirikili 245 747 P**, Lakɔlidenbaw kalanfa lɔnnipinila, a sigira an balimance Musa DAWO nɔɔ na.

**Minisiriso min ka baaraw jasinna lizinibaara, jago ni bololabaara ma tɔɔ ra:**

- An balimance Suleymani **WEDIRAWOGO**, Sariyalobagaɗana, a sigira an balimanmuso Mariyamu **WEDIRAWOGO, TARAWORE** ka furumusɔ nɔɔ na.

**Burukina ka bankiw ni waribaarakeyɔrɔw ka jɛnkulu tɔɔ ra:**

- An balimanmuso Awa R. Patirisiya **GISU, Matirikili 00 008**, a sigira an balimanmuso Leya **SAJNON** nɔɔ na.

**Faso senɛkelaw ka jɛnkuluba tɔɔ ra:**

- An balimance Seyidu **WEDIRAWOGO**, Senekela, a sigira an balimance Basiyaka DAWO nɔɔ na (sene ka tigɛda tɔɔ ra) ;
- An balimance Amadu **TANBURA**, bɛgenmarala, a sigira an balimance Bureyima **DIYALO** nɔɔ na.

**Burukina Faso ka warijatilaɗanaw ni warijatila yamaruyaninw ka jɛnkuluba tɔɔ ra:**

- An balimance Ogisi Eluwa Arizuma **WEDIRAWOGO**, warijatilaɗana, a sigira an balimance Koniba **SOMA** nɔɔ na.

**Farafinna tilebenfan jamanaw ka Bankiba (BESEYAWO) tɔɔ ra:**

- An balimance Erijuman **SANU, Matirikili 65 91**, Nafolo baarakesira lɔnbagaɗana, a sigira an balimanmuso Kisiwendisida Ziditi Valeri **KABORE** nɔɔ na.

**Burukina Faso wisiyew ka baaraw lasagoli baarada tɔɔ ra:**



- An balimance Kaka Makeri **KULIBALI**, wisiye, a sigira an balimance Wanbi **ZONGO** nɔɔ na.

**Burukina Faso ka sekoyirabaaraw lasagoli baaradabolo tɔɔ ra,**

- An balimance Mumini **SANOGO**, Matirikili 2011-001, Tariku ni nafolo baarakesira lɔnbagaɲana, a sigira an balimance Seyidu **TU** nɔɔ na.

**Farafinna kenyerɛyebaarajo labensigikopuman jɛnkuluba tɔɔ ra:**

- An balimance Sɔmudebuda Lisijen **SAWADOGO**, Matirikili 130 556 K, Sariyatigi, a sigira an balimance Alifireɗi **BAMA** nɔɔ na.

**Mɔɔ nata minw tɔɔ fɔra duguma, olu kɛra Jamana ka baarakulu mɔɔw ye, min bi bɔ Farafinna kenyerɛyebaarajo labensigikopuman jɛnkuluba ra, n’o bin’o ka saan saba (03) laban baara kɛ:**

**Minisiriso min ka baaraw nasinna sɛnɛ ani bɛɛnmara ni mɔni nafolow ma tɔɔ ra:**

- An balimance Ezedine **BAMOGO**, Matirikili 293 672 S, kalan ni sɛsenni baaraw kɔnseye.

**Minisiriso min ka baaraw nasinna lizinibaara, jago ni bololabaara ma tɔɔ ra:**

- An balimance Yakuba **SAWADOGO**, Matirikili 200 576 F, Sɔrɔw lasagoli kɔnseye.

**Burukina Faso Notɛeriw ka jɛnkuluba tɔɔ ra:**

- An balimance Yakuba **DANBELE**, Notɛeri.

**Burukina ka sɔrɔpinisirakantagama mobilibolilaw ka kelenyatɔnba tɔɔ ra:**

- An balimance Patirisi Sansan **KANBU**, Kenyerɛyebaarada pamɔɔ.

**Burukina Faso ka kiti lafasabagaw ka jɛnkuluba tɔɔ ra:**

- An balimance Mumuni **KOPIYO**, kititigekunda ka kiti lafasabaga.

**G. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA SIGIYɔRɔ N’A LAMINI LADONCOGO, JII NI YɔRɔ SANIYALI MA TɔGɔ RA,**

- An balimance Suro Andire **SANON, Matirikili 203 299 L**, Sene ni jii lasagolibaaraw lonbagaɲana, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 7<sup>nan</sup>, a kera Jisaniyanin lasagoli namogoba ye ;
- An balimance Wendigudi Zaki **BONKUNGU, Matirikili 213 864 M**, Sigiyoro n'a lamini lasagoli korosibaga, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 5<sup>nan</sup>, a kera Jamana ka yiriwali kuntagajan baarakulu nasigi sekeratariya ka baaraw donjogonnafere lasagobaga ye;
- An balimanmuso Aramata **NAKANABO DIYALO, YERIBANGA** ka furumuso, **Matirikili 293 266 T**, kalan ni sensenni baaraw konseye, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 5<sup>nan</sup>, a kera Jamana ka baarada min bi nikileyeri barika ka faratiw dogoya caaman ka mogow ani sigiyoro n'a lamini latanga o ma, ka baara lasagolikulu namogo ye;
- An balimance Loran **WOPA, Matirikili 59 056 U**, Jiyorow ni tubaw (wagaw) lasagoli ensipekiteri, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 5<sup>nan</sup>, a kera Baarabololaninw waleyali namogo ye.

**H. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA FARIKOLONANAGWEW, FUNANGEYA, NI BAARANINI MA TOGO RA,**

- An balimance Lowe Adama **TARAWORE, Matirikili 210 943 N**, Funangeyaw ni ladagamuli banbali konseye, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 7<sup>nan</sup>, a kera Sekeretriba ye ;
- An balimance Amidu **NANA, Matirikili 212 380 A**, baarakelaw ka joow korosila, kilasi 1<sup>lo</sup>, eselon 8<sup>nan</sup>, a kera Minisiri ka nonabila ye.

## **III.2. FOROBABAARAW KA NAMOGŌYA DILI**

Ŋogonyekulu ye baara lasagolikelaw sigi baara lasagolikulu nataw kunna:

- Jamana ka feerejɔnjɔnw kalansoba ra, Lafasali ni sodasikɔrɔw ka Minisiriso tɔgɔ ra ;
- Kunnafoni ni kumapɔgɔnya lɔnniw n'o feerew kalansoba ra, Minisiriso min ka baaraw nasinna kunnafolijensen, lɔnko ni kɔrɔlenko, sekoyirabaara ni nadenlɔgɔlɔ ma tɔgɔ ra;
- Jamanadenw ka dantigelisebew dilanyɔrɔ ra, Minisiriso tɔgɔ ra, min ka baaraw nasinna jamana Latangali ma;
- Burukina Faso ka sɔrɔpinibaarada ra, min bi fɔsifati wɔgɔbi k'a labara, Minisiriso min ka baaraw nasinna sene ani begenmara ni mɔni nafolow ma tɔgɔ ra.

Ŋogonyekulu ye Jamanadenw ka dantigelisebew dilanyɔrɔ (ONI) lasagolikulu namɔgɔ fana sigi.

### **A. LAFASALI NI SODASIKŌRŌW KA MINISIRISO**

Ŋogonyekulu ye **sariyaba** ta, min bi mɔgɔ nataw ke Jamana ka feerejɔnjɔnw kalansoba lasagolikulu mɔgɔw ye, minw bin'o ka saan saba (03) fɔlɔ baara ke.

## **LASAGOLIKULU MŌGŌ MINW SIGIRA JAMANA KA KUNNAFONI SŌRŌNINW LASAGOLI BAARADA TŌGŌ RA**

- An balimance Babu **NAGALO, Matirikili 227 607 G**, Polisi komiseri, a sigira an balimance Giyesirima Filipu **BONKUNGU** nɔɔ na.

**B. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA KUNNAFOLIJESEN,  
LONKO NI KOROLENKO, SEKOYIRABAARA NI NADENLOGOLO  
MA**

Nɔgɔnyekulu ye **sariyaba** ta, min b'an balimance Orogomu Papanga **ZANGIRE, Matirikili 111 071 F**, Lanpow lasagoli ensipekiteri, ke Guvereneman ka lasigiden ye Kunnafoni ni kumapɔgɔnya lonniw n'o fɛerew kalansoba lasagolikulu kɔnɔ, a bin'a ka saan saba (03) fɔlɔ baara ke an balimance Seyidu **GIRE** nɔɔ na, Minisiriso min ka baaraw nasinna sɔrɔw ni nafolokow ma tɔgɔ ra.

**C. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA JAMANA LATANGALI  
MA**

Nɔgɔnyekulu ye **sariyaba fila (02)** ta

**Sariyaba fɔlɔ** b'an balimance Tiyeri Dofizuho **TUWINA, Matirikili 57 710 C**, Polosi ensipekiteriba, ke Guvereneman ka lasigiden ye, Jamanadenw ka dantigelisebew dilanyɔrɔ lasagolikulu kɔnɔ, a bin'a ka saan saba (03) fɔlɔ baara ke Minisiriso min ka baaraw nasinna jamana Latangali ma tɔgɔ ra.

**Sariyaba filanan** b'an balimance Tiyeri Dofizuho **TUWINA, Matirikili 57 710 C**, Polosi ensipekiteriba, ke Jamanadenw ka dantigelisebew dilanyɔrɔ lasagolikulu jamɔgɔ ye, a bin'a ka saan saba (03) fɔlɔ baara ke.

**D. MINISIRISO MIN KA BAARAW NASINNA SENE ANI BEGENMARA NI  
MONI NAFOLOW MA**

Ŋogonyekulu ye **sariyaba** ta, min b'an balimance Dasimane **BANBARA, Matirikili 00 44 032 S**, Lɔnnipini dɔkitorasebe bi sanfekalansoba kalanfa yamaruyanin min fe, ka baara kuntagajanya lakuraya Burukina Faso ka sɔrɔpinibaarada min bi fɔsifati wɔgɔbi k'a labaara lasagolikulu kɔnɔ, ale ye Guvereneman ka lasigiden ye, min bin'a ka saan saba (03) baara laban ke Minisiriso tɔgɔ ra, min ka baaraw nasinna Sanfekalan, lɔnnipinibaara ni lakurayali ma.

Guvereneman ka kumalasele,

**Irimutaliba Zan Emanuweli WEDIRAWOGO**  
*Faso ka jalatigi*



[www.sig.gov.bf](http://www.sig.gov.bf)

Le Porte-parole du Gouvernement,



**Rimtalba Jean Emmanuel OUEDRAOGO**  
*Officier de l'Ordre de l'Étalon*

Sebeɓa 29, 29 kan